

EXTRAS**ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ**

**cu privire la rectificarea bugetului de stat
pe anul 2014 și unele măsuri bugetare**

Art.18. - (1) Sumele defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru bugetele locale se majorează cu suma de 2.082.671 mii lei, din care:

a) suma de 53.377 mii lei pentru finanțarea cheltuielilor descentralizate la nivelul județelor, potrivit anexei nr. 3;

b) suma de 1.302.618 mii lei pentru finanțarea cheltuielilor descentralizate la nivelul comunelor, orașelor, municipiilor, sectoarelor și municipiului București, potrivit anexei nr. 4;

c) suma de 726.676 mii lei pentru echilibrarea bugetelor locale ale comunelor, orașelor, municipiilor și județelor potrivit anexelor nr.5 și nr.6.

(2) Sumele defalcate din taxa pe valoarea adăugată prevăzute la alin. (1) lit. a) sunt destinate plății, conform prevederilor art.25, a sumelor prevăzute prin hotărâri judecătorești având ca obiect acordarea unor drepturi de natură salarială stabilite în favoarea personalului din unitățile de învățământ special și din centrele de resurse și asistență educațională.

(3) Sumele defalcate din taxa pe valoarea adăugată prevăzute la alin. (1) lit. b) sunt destinate:

a) finanțării cheltuielilor cu salarii, sporuri, indemnizații și alte drepturi salariale în bani stabilite de lege, precum și contribuțiile aferente acestora pentru personalul din unitățile de învățământ preuniversitar de stat;

b) plății sumelor prevăzute prin hotărâri judecătorești, având ca obiect acordarea unor drepturi de natură salarială stabilite în favoarea personalului din unitățile de învățământ preuniversitar de stat, în cuantumul prevăzut pentru anul 2014 prin Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 71/2009 privind plata unor sume prevăzute în titluri executorii având ca obiect acordarea de drepturi salariale personalului din sectorul bugetar, aprobată cu modificări prin Legea nr. 230/2011, prin Ordonanța Guvernului nr. 17/2012 privind reglementarea unor măsuri fiscal-bugetare, aprobată cu modificări prin Legea nr. 280/2013, prin Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 92/2012 privind luarea unor măsuri

în domeniul învățământului și cercetării, precum și în ceea ce privește plata sumelor prevăzute în hotărâri judecătorești devenite executorii în perioada 1 ianuarie - 31 decembrie 2013, precum și prin art.21 alin.(1) lit.a) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.103/2013 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice în anul 2014, precum și alte măsuri în domeniul cheltuielilor publice, aprobată cu completări prin Legea nr.28/2014, cu modificările și completările ulterioare;

c) plății, conform prevederilor art.25, sumelor prevăzute prin hotărâri judecătorești având ca obiect acordarea unor drepturi de natură salarială stabilite în favoarea personalului din unitățile de învățământ preuniversitar de stat;

d) finanțării drepturilor asistențelor personale ai persoanelor cu handicap grav sau indemnizațiilor lunare ale persoanelor cu handicap grav acordate potrivit dispozițiilor art. 42 alin. (4) din Legea nr. 448/2006 privind protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu handicap, republicată, cu modificările și completările ulterioare.

(4) Plata titlurilor executorii se va face în ordine cronologică, achitându-se cu prioritate sumele aferente anului 2014 și ulterior sumele aferente anului 2015, în cuantumurile prevăzute de lege, după asigurarea integrală a fondurilor necesare pentru finanțarea cheltuielilor cu salarii, sporuri, indemnizații și alte drepturi salariale în bani stabilite de lege, precum și contribuțiile aferente acestora pentru personalul din unitățile de învățământ special, centrele de resurse și asistență educațională și din unitățile de învățământ preuniversitar de stat.

(5) Sumele alocate până la data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență pentru plata titlurilor executorii în cuantumul stabilit pentru anul 2014, rămase neutilizate, pot fi utilizate pentru plata aceleiași naturi de cheltuială în cuantumul stabilit pentru anul 2015.

CAPITOLUL II

Dispoziții referitoare la unele măsuri bugetare

Art.25. – (1) În anul 2014, începând cu data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, prin derogare de la prevederile art.1 alin. (1) lit. d) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.71/2009, aprobată cu modificări prin Legea nr. 230/2011 și ale art.14 alin.(1) din Ordonanța Guvernului nr. 17/2012, aprobată cu modificări prin Legea nr.280/2013, instituțiile și autoritățile publice centrale și locale, indiferent de sistemul de finanțare și de subordonare, pot plăti tranșa aferentă anului 2015.

(2) În anul 2014, începând cu data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, prin derogare de la art. XI alin. (1) lit. c) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 92/2012, instituțiile și autoritățile publice centrale și locale, indiferent de sistemul de finanțare și de subordonare, pot plăti tranșa aferentă celui de-al treilea an de la data la care hotărârea judecătorească a devenit executorie.

(3) În anul 2014, începând cu data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, prin derogare de la art. 21 alin. (1) lit. b) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.103/2013, aprobată cu completări prin Legea nr.28/2014, cu modificările și completările ulterioare, instituțiile și autoritățile publice centrale și locale, indiferent de sistemul de finanțare și de subordonare, pot plăti tranșa aferentă celui de-al doilea an de la data la care hotărârea judecătorească a devenit executorie.

Art.27. – Sumele prevăzute la art.25 plătite în temeiul prezentei ordonanțe de urgență, se actualizează cu indicele prețurilor de consum comunicat de Institutul Național de Statistică.

Art.28. – Prin derogare de la prevederile Legii nr. 571/2003 privind Codul fiscal, cu modificările și completările ulterioare, impozitul pe veniturile din salarii realizate în afara funcției de bază, precum și contribuțiile sociale obligatorii, aferente sumelor plătite până la data de 19 decembrie 2014 în temeiul prevederilor art.25 se calculează și se rețin la data efectuării plății și se virează până la data de 19 decembrie 2014, inclusiv. Plătitorii de venituri au obligația să declare impozitul reținut la sursă și contribuțiile sociale obligatorii până la termenul de virare al acestora, inclusiv.

Art.33. – Se autorizează ordonatorii principali de credite să detalieze influențele aprobate prin prezenta ordonanță de urgență, să efectueze virări de credite bugetare, în bugetele lor și în anexele la acestea pe anul 2014 și să comunice Ministerului Finanțelor Publice, în termen de 5 zile lucrătoare de la intrarea în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, detalierea modificărilor aprobate conform acesteia.

S U M E

defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru finanțarea cheltuielilor
descentralizate la nivelul comunelor, orașelor și municipiilor, sectoarelor și Municipiului București, pe anul 2014

mii lei

Nr. crt.	Județul	TOTAL INFLUENȚE	din care pentru:			
			finanțarea de bază a unităților de învățământ preuniversitar de stat	din care:		drepturile asistenților personali ai persoanelor cu handicap grav sau indemnizațiile lunare
				salarii, sporuri indemnizații și alte drepturi salariale în bani stabilite prin lege, precum și contribuțiile afiliate acestora	hotărâri judecătorești pentru plata saliilor în unitățile de învățământ preuniversitar de stat	
	TOTAL	1.302.618	43.400	43.400	1.203.223	55.995
1	ALBA	11.709	1.200	1.200	10.509	0
2	ARAD	25.004	0	0	17.304	7.700
3	ARGHES	55.618	2.200	2.200	53.418	0
4	BACAU	38.388	1.900	1.900	32.924	3.564
5	BIHOR	42.382	3.200	3.200	39.182	0
6	BISTRITA-NASAUD	15.740	1.000	1.000	14.740	0
7	BOTOSANI	37.502	2.600	2.600	32.002	2.900
8	BRASOV	27.235	0	0	24.969	2.266
9	BRAILA	24.907	2.100	2.100	22.807	0
10	BUZAU	34.448	1.000	1.000	33.448	0
11	CARAS-SEVERIN	14.009	1.500	1.500	12.509	0
12	CALARASI	23.912	0	0	22.062	1.850
13	CLUJ	37.633	1.500	1.500	36.133	0
14	CONSTANTA	40.016	0	0	40.016	0
15	COVASNA	15.740	1.500	1.500	14.240	0
16	DAMBOVITA	30.413	800	800	24.543	5.070
17	DOLJ	42.352	1.000	1.000	41.352	0
18	GALATI	33.428	0	0	33.428	0
19	GIURGIU	13.106	0	0	13.106	0
20	GORJ	27.543	0	0	27.543	0
21	HARGHITA	28.984	2.500	2.500	26.484	0
22	HUNEDOARA	23.110	0	0	23.110	0
23	IALOMITA	22.638	0	0	22.638	0
24	IASI	57.679	0	0	54.598	3.081
25	ILFOV	9.574	0	0	9.574	0
26	MARAMURES	49.345	4.100	4.100	40.841	4.404
27	MEHEDINTI	22.050	900	900	17.761	3.389
28	MURES	23.134	1.000	1.000	18.266	3.868
29	NEAMT	35.058	2.000	2.000	33.058	0
30	OLT	45.058	3.600	3.600	35.428	6.030
31	PRAHOVA	36.404	0	0	30.931	5.473
32	SATU MARE	37.383	1.700	1.700	31.983	3.700
33	SALAJ	20.771	1.700	1.700	17.071	2.000
34	SIBIU	22.336	0	0	21.636	700
35	SUCEAVA	54.741	1.800	1.800	52.941	0
36	TELEORMAN	23.647	0	0	23.647	0
37	TIMIS	42.192	800	800	41.392	0
38	TULCEA	13.285	0	0	13.285	0
39	VASLUI	24.872	0	0	24.872	0
40	VALCEA	26.347	1.200	1.200	25.147	0
41	VRANCEA	20.798	600	600	20.198	0
42	MUNICIPIUL BUCURESTI	72.127	0	0	72.127	0

S U M E

defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru finanțarea cheltuielilor
descentralizate la nivelul județelor, pe anul 2014

mil lei

Nr. crt.	Județul	TOTAL INFLUENȚE	din care pentru:	
			învățământul special și centrele județene de resurse și asistență educațională	hotărâri judecătorești pentru plata salariilor învățământului special și a centrelor județene de resurse și asistență educațională
	TOTAL	53.377	53.377	53.377
1	ALBA	584	584	584
2	ARAD	1.937	1.937	1.937
3	ARGHES	1.149	1.149	1.149
4	BAČAU	839	839	839
5	BIHOR	2.926	2.926	2.926
6	BISTRIȚA-NĂSĂUD	1.506	1.506	1.506
7	BOTOȘANI	825	825	825
8	BRĂSOV	1.049	1.049	1.049
9	BRĂILA	1.013	1.013	1.013
10	BUZĂU	1.701	1.701	1.701
11	CARAȘ-SEVERIN	1.006	1.006	1.006
12	CĂLĂRAȘI	192	192	192
13	CLUJ	2.922	2.922	2.922
14	CONSTANȚA	2.117	2.117	2.117
15	COVASNA	514	514	514
16	DĂMBOVIȚA	553	553	553
17	DOLJ	1.846	1.846	1.846
18	GALAȚI	1.846	1.846	1.846
19	GIURGIU	262	262	262
20	GORJ	643	643	643
21	HARGHITA	562	562	562
22	HUNEDOARA	960	960	960
23	IALOMIȚA	456	456	456
24	IASI	3.601	3.601	3.601
25	ILFOV	431	431	431
26	MARAMUREȘ	1.653	1.653	1.653
27	MEHEDINTI	861	861	861
28	MUREȘ	549	549	549
29	NEAMȚ	1.800	1.800	1.800
30	OLT	1.064	1.064	1.064
31	PRAHOVA	1.016	1.016	1.016
32	SATU MARE	651	651	651
33	SĂLAJ	620	620	620
34	SIBIU	1.441	1.441	1.441
35	SUCEAVA	4.418	4.418	4.418
36	TELEORMAN	1.020	1.020	1.020
37	ȚI MIȘ	3.149	3.149	3.149
38	TULCEA	285	285	285
39	VASLUI	1.085	1.085	1.085
40	VĂLCEA	1.002	1.002	1.002
41	VRANCEA	1.323	1.323	1.323